
زامبی هنوز وارد ایران نشده
قائم مقام دبیرکل ستاد مبارزه با مواد مخدر از افزایش تجارت 
اینترنتی مواد مخدر خبر داد. علیرضا کاظمی در نشست خبری 
با اصحاب رسانه گفت: قاچاق مواد مخدر به عنوان یک جرم 
سازمان یافته در ۲۰۰ کشور جهان در جریان است. در دنیا بیش 
از ۲۸۴ میلیون نفر حداقل یک بار مصرف مواد مخدر را تجربه 
کردند.  او با بیان اینکه سالانه ۵۰۰ هزار نفر به دلیل سوءمصرف 
مواد مخدر جان خود را از دست می دهند، ادامه داد: تجارت 
اینترنتی مواد مخدر رو به افزایش است و دارک وب و فضای 

مجازی به توزیع مواد مخدر کمک می کند. 
قائم مقام دبیرکل ستاد مبارزه با مواد مخدر بیان کرد: یک 
هزار و ۱۲۷ ماده روان گردان تا کنون کشف شده است و شاهد 
افزایش ۲۶ درصد مصرف مواد مخدر در سن ۱۵ تا ۶۴ سال را در 
جهان هستیم.  کاظمی گفت: ۲۰۹ میلیون نفر در جهان حشیش 
مصرف می کنند و استعمال حشیش در رتبه اول قرار دارد و بعد 
از آن مصرف تریاک، کوکائین و اکستازی ها در رتبه های بعدی 
هستند.  او ادامه داد: تولید مواد مخدر در افغانستان طی دو دهه 
گذشته ۵۰ برابر شده است و بیش از ۸۰ درصد تریاک جهان در 
افغانستان تولید می شود. همچنین تولید مواد مخدر شیشه طی 

دو دهه اخیر افزایش چشمگیری داشته است. 
قائم مقام دبیرکل ستاد مبارزه با مواد مخدر تصریح کرد: بیش 
از ۷۰ هزار میلیارد تومان به بنیاد های اقتصادی قاچاقچیان 
ضربه وارد شده است و ۸ نفر امسال در راه مبارزه با مواد مخدر 
جان خود را از دست داده اند.  به گفته کاظمی، جمهوری 
اسلامی از ابتدای سال تاکنون ۱۷ هزار و ۶۳۰ فقره عملیات 
درگیری با قاچاقچیان مواد مخدر داشته است.  او تصریح کرد: 
ظرفیت نگهداری معتادان متجاهر در تهران از ۴ هزار نفر به 
۲۶ هزار نفر افزایش پیدا کرده است و در کشور هم ۱۲۴ درصد 
رشد در حوزه ساماندهی معتادان متجاهر داشته ایم. قائم مقام 
دبیرکل ستاد مبارزه با مواد مخدر ادامه داد: در تهران ۱۱ مرکز 
نگهداری معتادان متجاهر و در سیستان و بلوچستان ۵ مرکز، 
خراسان رضوی ۳ مرکز، خوزستان ۲ مرکز، کرمان ۲ مرکز، البرز 
۲ مرکز،  در قم، اصفهان، لرستان، همدان، کرمانشاه، فارس و 
قزوین یک مرز وجود دارد.  کاظمی گفت: در ۵۰ هزار مدرسه 
کانون یاریگران زندگی راه اندازی شد و بیش از ۵ و نیم میلیون 
دانش آموز تحت آموزش راه های پیشگیری از اعتیاد قرار گرفتند. 
او افزود: حدود ۸ هزار و ۹۰۰ مرکز درمانی در سطح کشور 
وجود دارند که دارو های سرپایی را برای افرادی که قصد ترک 
اعتیاد دارند تجویز می کنند و این دارو ها را در اختیار آن ها 
قرار می دهند.  قائم مقام دبیرکل ستاد مبارزه با مواد مخدر 
خاطرنشان کرد: یک میلیون و ۶۰۰ هزار نفر تحت پوشش این 
مراکز درمانی سرپایی قرار دارند.  او با بیان اینکه هزار و ۱۲۷ ماده 
مخدر صنعتی در جهان شناسایی شده است، گفت: ماده مخدر 
زامبی که مصرف آن در آمریکا رو به افزایش است، هنوز در ایران 
وارد نشده است و هیچ موردی از مصرف آن گزارش نشده است. 

برنامه هفتم توسعه در حوزه روابط کار 
ضعیف است

معین الدین سعیدی )نماینده مردم چابهار و عضو کمیسیون 
کشاورزی( در اظهارنظری درباره برنامه هفتم توسعه و ارسال 
آن توسط دولت به مجلس به خبرنگار ایلنا گفت: برنامه با 
اصلاحات جدید تازه به دست نمایندگان رسیده و اظهارات 
دقیق کارشناسی پس از رفتن برنامه به کمیسیون های تخصصی 
بیشتر مطرح می شود.  او افزود: ظاهر برنامه هفتم توسعه البته 
به ویژه در حوزه روابط کار ضعیف است و توجه به این حوزه 
مغفول واقع شده  است. نماینده مردم چابهار با رد برخی از 
اصلاحات های سنجه ای یا پارامتریک در زمینه بازنشستگی 
گفت: این نگاه سرمایه دارانه به مسئله کار و تامین اجتماعی و 
بازنشستگی را در افزایش سن بازنشستگی شاهد هستیم. این 
نگاه در واقع بیش از هرچیز به جامعه بازنشستگان و کارگران 

کشور آسیب می زند. 
عضو کمیسیون کشاورزی با اشاره به اینکه در برنامه هفتم 
توسعه بحث ادغام صندوق  های بازنشستگی و عرضه مدیریت 
و سهام شرکت های تابعه آن ها در بورس و مدیریت غیردولتی 
شرکت ها مطرح شده، گفت: بحث ادغام صندوق ها و سایر 
اصلاحات ساختاری از دید ما مثبت هستند اما نیازمند به 
فراهم آوردن زیرساخت هایی هستند. این ناممکن نیست که 
دولت بتواند در یک برنامه مدون و دقیق با رعایت اصول قانونی 
صندوق ها را در مدت یک برنامه تجمیع کند، اما این امر نیازمند 

مقدمات و الزامات مهمی است. 

آرمان ملی: کار کمبود دارو و نایاب بودن 
آن دیگر از داروهای خیلی خاص گذشته و به 
داروهای ساده رسیده؛ این را رئیس انجمن 
داروسازان ایران گفته. از طرفی مشخص نیست 
چه اتفاقات جدیدی در حوزه دارو در کشور رخ 
داده که روز گذشته مسئولان به ویژه مجلسی ها 
یکصدا نسبت به معضل کمبود آن سخن گفته اند 
و تذکرها داده اند. تا جایی که از کلمه »بحران« 
برای بحث دارو استفاده کرده اند؛ واژه ای که 
اصحاب رسانه خیلی آزادی عمل در به کار بردن 
آن خصوصا در موضوعات حساسی مثل دارو 

ندارند. 
اما روز گذشته چه اخبار و آمار و اطلاعاتی 
داده شد و نماینده ها و سایر مسئولان رسمی 
و غیر رسمی چه گفتند؟ تیتری که بیشتر از 
همه در رسانه های داخلی و خارجی چرخید 
»کمبود بیش از ۲۰۰ قلم دارو در کشور« بود 
و این خبر تکراری که »بیماران خاص در تامین 
دارو با مشکل مواجه اند.« علی بابایی کارنامی، 
نماینده مجلس با اعلام این خبر گفت که 
همه شان ناکارآمدی طرح دارویار را پذیرفته اند 
و شرکت های دارویی از وضعیت موجود ناراضی 
هستند. او به واردات دارو و بحث ممنوعیت آن 
و آسیب هایی که به کشور در این حوزه زده شد، 
هم اشاراتی کرده؛ اینکه واردات داروهای خارجی 
را با هدف حمایت از تولید داخل ممنوع کردیم 
این در حالی است که بهای تمام شده دارو در 
کشور مدیریت نشده است! به اعتقاد بابایی باید 
مشکلات داروسازان مورد پرسش قرار می گرفت 
چراکه عدم تخصیص تسهیلات ارزان قیمت به 
شرکت های تولیدکننده مشکلاتی برای آن ها 
فراهم کرده است و با شعار نمی توانیم از تولید 

داخلی حمایت کنیم. 

   انبارهای گمرک تا سقف پر از دارو و 
تجهیزات پزشکی است

صحبت هایی که در حوزه دارو از سوی 
نماینده های مجلس و رئیس آن در روز گذشته 
مطرح شده مربوط به نشستی علنی در جریان 
بررسی سومین گزارش کمیسیون بهداشت و 
درمان در مورد بررسی عملکرد دستگاه های 
اجرایی در دو حوزه واردات و ترخیص تجهیزات 
پزشکی و مدیریت بازار دارویی کشور، بوده که 

وزیر بهداشت هم در آن حضور داشته. 
در این نشست، یکی از مواردی که هم از 
سوی محمدباقر قالیباف و هم چند نفر دیگر از 
نماینده ها به آن اشاره شد بحث گمرک بود و 
ارتباط آن با کمبود دارو در کشور . بابایی کارنامی، 
در این خصوص به بالا بودن حقوق گمرکی اشاره 
کرد و آن را معضلی در حوزه دارو دانست و گفت 
نمی توانیم حقوق گمرکی را بالا ببریم و انتظار 

داشته باشیم دارو ارزان به دست مردم برسد. 
عبدالحسین روح الامینی، عضو کمیسیون 
بهداشت و درمان مجلس شورای اسلامی هم 
با انتقاد از عملکرد وزیر بهداشت در حوزه دارو 
گفت: انبارهای گمرک تا سقف پر است اما کجا 
باید به این موضوع رسیدگی شود؟ این نماینده 
مردم در مجلس با اشاره به گزارش مسئولان 
گمرک در کمیسیون بهداشت پیرامون وضعیت 
دارو و تجهیزات پزشکی، بحث پر بودن انبارهای 

گمرک از این اقلام را مطرح کرده. 
محمد باقر قالیباف هم در این زمینه اول 
تشکری از رضوانی فر، مسئول گمرک کرده و 
گفته »گمرک تلاش داشته اما با تاخیر مواجه 
بوده به طوری که اکنون دارو در گمرک دپو شده 
و به دست مردم نمی رسد. باید در بحث مربوط 
به نرخ گمرک و سود بازرگانی هم دستگاه های 
مربوطه ابلاغیه ها را به گمرک انجام دهند 
که گمرک بتواند امور را پیگیری کند. وزارت 
بهداشت این موارد را دنبال کرده ما هم کمک 

می کنیم.«
او با تاکید بر تشکیل جلسات بر ادامه دار بودن 
آن تاکید کرده که دیگر به گفته خودش »شاهد 
سکته های اینچنینی در حوزه دارو و تجهیزات 

پزشکی نباشیم.« همچنین موضوع صفرشدن 
نرخ مالیات بر ارزش افزوده کالاهای اساسی، دارو 
و تجهیزات پزشکی را در جلسه سران قوا و دنبال 
کردن آن را مطرح کرده و گفته که در حال حاضر 

این نرخ یک درصد است. 

    از داروهای ساده تا خیلی خاص 
کمیاب است

می شود،  مطرح  که  دارو  کمبود  بحث 
مسئولان  بلافاصله داروهای خاص را مورد نظر 
قرار می دهند. بابایی کارنامی با اشاره به کمبود 
داروهای پیوند، هموفیلی و بیماری های خاص، 
گفته: باید صادقانه مشکلات را با مردم در میان 
بگذاریم، ما صدای مردم هستیم و نمی توانیم 

با آن ها تعارف داشته باشیم. 
حوزه سلامت با زندگی مردم 
در ارتباط بوده و نمی توان آن 

را از سفره حذف کرد. 
روح الامینی هم با اشاره به 
کمبود سرم، داروی هموفیلی، 
تالاسمی و پیوند افزوده: طی 
۲ سال اخیر کمک های زیادی 
شده اما وزارت بهداشت که 
تولیت این موضوع را برعهده 
دارد کنار کشیده و خود را تنها 
یک حلقه از زنجیر توصیف 

می کند. 
انجمن  نایب رئیس  اما 
درباره  ایران،  داروسازان 
وضعیت صنایع داروسازی 

کشور به ایلنا گفته: ما در ایران به سختی 
می توانیم برای کارخانه هایمان مواد اولیه و 
ماشین آلات جدید وارد کنیم و تحریم ها باعث 
شده که مشکلاتی برای کارخانه ها ایجاد شود. 
ما در زمستان سال گذشته با مشکل نایاب شدن 
قطره بینی که فرمولاسیون ساده ای دارد مواجه 
شده بودیم سرمایه گذاری ما در زمینه دارو در 
حال حاضر کمتر شده است و حتی این مسئله در 
حوزه محصولات بهداشتی و آرایشی که شاید به 

اندازه دارو برای مردم حیاتی نیست، وجود دارد. 
علی فاطمی با اشاره به کمبود آنتی بیوتیک 
در سال گذشته افزوده: اگر اجازه افزایش 
قیمت آنتی بیوتیک در شهریور سال گذشته 
به کارخانه های ایرانی داده می شد اصلا با این 
مشکل مواجه نمی شدیم و لازم نبود که از هند 

آنتی بیوتیک وارد کنیم. 
او ادامه داده است که این مسئله با توجه به 
اینکه بودجه دارو را حتی از بودجه سال گذشته 
هم کمتر در نظر گرفته اند ممکن است تکرار 
شود. این بودجه قطعا کفاف نیم سال اول را 
هم نمی دهد چه برسد به اینکه برای کل سال 
کفایت کند و به نظر می رسد ما با کمبود مواجه 

خواهیم شد. 
برای  فاطمی  گفته  به 
تولیدکننده داخلی به شدت 
سخت گیری می شود، اما 
زمانی که با کمبود مواجه 
از  خرید  سریع  می شویم 

خارج انجام می شود. 

   رسیدن به مرحله 
بحران

متأسفانه در حوزه دارو با 
بحران روبه رو بوده و آینده 
این مهم را شفاف نمی بینیم؛ 
این هم بخشی از صحبت های 
جبار کوچکی نژاد ارم ساداتی 
در نشست علنی مذکور است 
که گفته: اگرچه این سومین 
گزارش در رابطه با بحث دارو است که در صحن 
علنی تقدیم نمایندگان می شود اما به دلیل عدم 
رسیدن به نتیجه موردنظر مشخص است که 
ارائه گزارش چاره کار نیست و ما همچنان در 
حوزه دارو با بحران روبه رو هستیم ضمن آنکه 
آینده را هم شفاف و خوب نمی بینیم بنابراین 
باید چاره ای دیگر برای حل مشکل داروی مردم 

اندیشید. 
نماینده رشت در مجلس افزوده: با وجود آنکه 

یک درصد از ارزش افزوده برای حوزه بهداشت 
تخصیص یافته است که بالای ۵۰ هزار همت 
می شود، و ۱۰ درصد تبصره ۱۴ برای وزارت 
بهداشت است، همچنین عوارض سیگار نیز برای 
این وزارتخانه است و ردیف های بودجه دیگری 
هم برای تهیه دارو تصویب شده و این مسئله 
نشان می دهد مجلس به این مهم توجه کافی 
داشته است و حتی برای کاهش عوارض گمرکی 
نیز به دولت کمک کرده اما همچنان مشکلات 
وجود دارد چرا که معتقدم تعارض منافع در 
وزارت بهداشت و سازمان غذا و دارو عامل ایجاد 

این مشکلات در حوزه دارو شده است. 

   قرارگاه در میان مسئولان مد شده
در جلسه ای که بهرام عین اللهی وزیر بهداشت 
هم حضور داشته، کوچکی نژاد ارم ساداتی 
او و قرارگاهی که توسط وزارتخانه تشکیل 
شده را مورد انتقاد قرار داده و گفته: در حالی 
وزیر بهداشت می گوید برای حل مشکل دارو 
قرارگاهی تشکیل داده است و در واقع تشکیل 
قرارگاه و استناد به آن در میان مدیران به اصطلاح 
مد شده است و تا مشکلی پیش می آید می گویند 
قرارگاه تشکیل داده ایم اما باید از وزیر بهداشت 
پرسید خروجی این قرارگاه چه بوده است و 

تاکنون چه کاری برای مردم انجام داده اید. 
روح الامینی هم با بیان اینکه تفاوتی میان 
صحبت های وزیر و برخی از مسئولان وجود 
دارد، افزوده: وزیر در توضیحات خود می گوید 
که تنها یک حلقه از زنجیره است که این اشتباه 
است؛ ایشان حلقه نیست بلکه تولیت نظام 
سلامت است و باید به وظایفش عمل کند. وقتی 
وزیر بهداشت کنار می کشند تیر کمبود دارو به 
سایر اعضای کابینه، معاون اول رئیس جمهور و 

مجلس می خورد. 
بهداشت  وزیر  از  کارنامی،  بابایی  البته 
تشکر می کند که در ابتدای صحبت های خود 
عذرخواهی کرده و گفته تنها کلیدواژه ای که 
در کشور رواج ندارد عذرخواهی است؛ اگر 

نمی توانیم حداقل از مردم عذرخواهی کنیم!

9اجتماعی سال پنجم
شماره   1578
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کارگری

اخبار کوتــــاه

 
خرید امتیاز برق

خرید امتیاز برق افزایش صد درصدی داشته و کسانی که 
در روستاها زندگی می کنند واقعا با مشکل روبه رو شده اند 
برای خرید یک امتیاز برق باید نزدیک به ۷میلیون هزینه 
کنند تا بتوانند کنتور برق دریافت کنند. از مسئولان تقاضا 

داریم که نسبت به این افزایش توضیحاتی بدهند. 
محبی از تهران

معلمان غیر انتفاعی
از وزیر محترم آموزش و پرورش درخواست می شود نظربه 
اینکه معلمان مدارس غیرانتفاعی با تجربه و با سواد بالایی 
هستند را استخدام کند. معلمان غیر انتفاعی امنیت شغلی 
ندارند و همیشه استرس شغل خودشان را دارند. کمی هم به 

فکر این معلمان باشید. 
از طرف معلمان غیرانتفاعی 

ایمنی موتورسیکلت ها
 در آزادراه تهران - کرج موتورسیکلت ها بدون داشتن 
کلاه ایمنی و با سرعت، در این بزرگراه در حال تردد هستند. 

خواهشمندم پلیس راه به این مسئله توجه کند. 
اسدی از کرج

                       88105007                 
روی خط آرمان ملی

در نشست مجلس با حضور وزیر بهداشت مطرح شد 

دارو در مرز بحران 
   کمبود بیش از ۲۰۰ قلم دارو در کشور؛ انبارهای گمرک تا سقف پر و داروخانه ها خالی است

یک نماینده مجلس: ما همچنان در حوزه دارو با بحران روبه رو هستیم،باید چاره ای دیگر برای حل مشکل داروی مردم اندیشید

 هشدار نارنجی هواشناسی
 به 5   استان

سازمان هواشناسی با صدور هشدار سطح 
نارنجی از تشدید ناپایداری محلی و رشد 
ابرهای همرفتی، رگبار باران و رعد و برق و 
وزش باد شدید و برخی نقاط تگرگ به ویژه 
درساعات بعدازظهر و اوایل شب از دوشنبه تا 

چهارشنبه )۲۹ تا ۳۱ خرداد( خبر داد. 
این شرایط جوی در ارتفاعات و دامنه در 
نیمه جنوبی سیستان و بلوچستان، شرق و 
شمال هرمزگان و جنوب شرق کرمان، 
سه شنبه در شمال استان های آذربایجان 
شرقی و آذربایجان غربی و چهارشنبه در شمال 
استان های آذربایجان شرقی و آذربایجان غربی 
پیش بینی می شود.  بر اثر این مخاطره جوی، 
آبگرفتگی معابر عمومی و جاری شدن روان آب، 
بالا آمدن ناگهانی سطح آب رودخانه ها و 
مسیل ها، صاعقه، خسارت به سازه های موقت 
از جمله بنرها، داربست ها و تابلوهای تبلیغاتی 
و اختلال در پروازها و در نواحی کوهستانی 

احتمال سقوط سنگ پیش بینی می شود. 
این سازمان هواشناسی همچنین با صدور 
هشدار سطح زرد از افزایش وزش باد شمال، 
شمال غربی حداکثر تا ۳۰ نات و افزایش ارتفاع 
موج در سواحل تا حداکثر ۲.۵ متر و در نواحی 
دور از ساحل تا حداکثر ۳ متر از بعد از ظهر 
سه شنبه )۳۰ خرداد( تا ظهر جمعه )۲ تیر( 
خبر داد.  این شرایط جوی روز سه شنبه در 
نواحی غربی دریای خزر، مناطق ساحلی و دور 
از ساحل استان گیلان و روز جمعه در دریای 
خزر، مناطق ساحلی و دور از ساحل استان های 
گلستان، مازندران و گیلان پیش بینی می شود.   

ثبت دو روز متوالی بدون فوتی 
کرونا در ایران

بنابر اعلام وزارت بهداشت، در شبانه روز 
منتهی به دوشنبه ۲۹ خرداد، ۲۷ بیمار کووید 
۱۹ در کشور شناسایی شدند و یک روز دیگر 
بدون فوتی ناشی از این بیماری نیز در کشور 
ثبت شد.  تا کنون ۷ میلیون و ۳۶۸ هزار و ۳۹۶ 
نفر از بیماران، بهبود یافته و یا از بیمارستان 
ها ترخیص شده اند.۳۲ نفر از بیماران مبتلا 
به کووید۱۹ در بخش های مراقبت های ویژه 
بیمارستان ها تحت مراقبت قرار دارند. تا 
کنون ۵۶ میلیون و ۸۰۶ هزار و ۴۲۲ آزمایش 
تشخیص کووید۱۹ در کشور انجام شده است. 
همچنین تا کنون ۶۵ میلیون و ۲۲۶ هزار و 
۷۴۱ نفر دُز اول، ۵۸ میلیون و ۶۲۲ هزار و ۴۷۳ 
نفر دُز دوم و ۳۱ میلیون و ۷۱۰ هزار و ۹۷۷ نفر، 
دُز سوم و بالاتر واکسن کرونا را تزریق کرده اند 
و مجموع واکسن های تزریق شده در کشور 
به ۱۵۵ میلیون و ۵۶۰ هزار و ۱۹۱ دُز رسید. 

متخصص »دامپزشکی حیات 
وحش« نداریم

رئیس سازمان حفاظت محیط زیست گفت: 
ما اصلا متخصص دامپزشک حیات وحش 
نداریم و بیشتر کارشناس های حیات وحش 
ما، کارشناس هایی عمومی هستند و همچنین 
تکنیسین هایی هم که بتوانند در این بستر 
کمک کنند، نداریم.  علی سلاجقه به ایلنا گفت: 
چالش های محیط زیستی از جمله از بین رفتن 
منابع آب، خاک، پوشش گیاهی و جانوری 
برای ما وجود دارد و این موضوعات تحت تاثیر 
تغییرات اقلیمی قرار گرفته است. فکر می کنم 
مراکز آموزش عالی کشور باید وارد کار شوند، اما 
تاکید اصلی ما بر زیرساخت هاست یعنی پیش 
دبستان و دبستانی ها و بعد هم پایه های بالاتر 
مدارس مدنظر است و باید موضوعات زیست 
محیطی در همه پایه های تحصیلی به دقت 
تدریس شود.  رئیس سازمان حفاظت محیط 
زیست تصریح کرد: هر کتاب درسی باید یک 
پیوست زیست محیطی داشته باشد، اما نباید 
این بخش از کتاب اختیاری محسوب شود، بلکه 
حتما به صورت رسمی به دانش آموزان تدریس 
کنند. کتاب های درس فارسی، زیست، شیمی 
و... همه قابلیت داشتن یک پیوست زیست 
محیطی دارند؛ پیشینیان ما و شعرای ایران و 
بزرگان، همه در آثار خود حرف های خوبی در 
ارتباط با محیط زیست دارند. اگر به اشعار حافظ 
و سعدی و فردوسی نگاه کنید می بینید که 
چقدر نکات خوبی در خصوص جایگاه محیط 

زیست و حفظ طبیعت بیان کرده اند.

کرمانشاه چه قدر معتاد 
متجاهر دارد؟

سرپرست دبیرخانه شورای هماهنگی 
مبارزه با مواد مخدر استان کرمانشاه گفت: ۳ 
هزار و ۲۰۰ معتاد متجاهر در استان کرمانشاه 
داریم.  کیوان گل آوری در نشست خبری با 
اصحاب رسانه تصریح کرد: ایران پرچمدار 
مبارزه با مواد مخدر است و بیش از ۸۵ درصد 
کشفیات مواد مخدر جهان توسط جمهوری 

اسلامی ایران انجام می شود. 
گل آوری با بیان اینکه سال گذشته یک 
هزار و ۹۴ تن مواد مخدر در کشور کشف شد، 
گفت: به کنوانسیون مواد مخدر پیوستیم 
اما با وضعیت کنونی کنوانسیون در حد یک 

نوشته باقی مانده است. 
او تشریح کرد: شبکه مافیایی با استفاده 
از ضعف های افغانستان گیاه افدرا را با قیمت 
بسیار ارزان برای تولید شیشه در این کشور 
کاشت کرده و به سراسر جهان صادر می کند. 

 وزیر بهداشت 
می گوید برای 
حل مشکل دارو 
قرارگاهی تشکیل 
داده است اما باید 
از وزیر بهداشت 
پرسید خروجی این 
قرارگاه چه بوده 
است و تاکنون 
چه کاری انجام 
داده اید!

گورهای 
بهرام 
تشنه اند؟

در روزهای اخیر انتشار تصاویری از 
تلف شدن گورخرهای آسیایی در منطقه 
حفاظت شده بهرام گور در استان فارس، 
موجب نگرانی دوستداران محیط زیست و 
فعالان حوزه حیات وحش شده است. در 
مطالب منتشرشده در شبکه های اجتماعی، 
این طور مطرح شده که تلفات گورخرها 
در منطقه حفاظت شده بهرام گور و پارک 
ملی قطرویه بر اثر خشک شدن تعدادی از 
آبشخورها، تداوم خشکسالی و کمبود آب، 
به شکل نگران کننده ای در حال افزایش 
است و نیازی جدی به ترمیم آبشخورهای 
آسیب دیده و آبرسانی به آنها وجود دارد، اما 
مسئولان محیط زیست استان فارس، اگرچه 
احتمال بروز آسیب در تعداد معدودی از 
آبشخورهای حیات وحش در این منطقه 
را تایید کرده اند، ولی وقوع تلفات در میان 

گورخرها بر اثر کم آبی را تکذیب می کنند. 
در همین راستا علی اکبر صفایی، رئیس 
شهرستان  محیط زیست  حفاظت  اداره 
نی ریز و مسئول پارک ملی قطرویه ضمن 
تاکید بر اینکه »تصاویر منتشرشده در 
به فواصل زمانی  فضای مجازی، مربوط 
مختلف است«، گفته است که »پارک ملی 
قطرویه دارای ۱۶ منبع آبی اعم از چاه و 
چشمه و ۱۰ باب آبشخور حیات وحش است، 
در این پارک فواصل منابع آبی به گونه ای 
است که اگر یکی از این منابع از کار بیفتد 
یا خالی شود، بقیه منابع در دسترس حیات 
وحش قرار دارد. گورخرها برای پیدا کردن 
منابع آبی می توانند تا ۱۰ کیلومتر پیمایش 
کنند، در حالی که فواصل آبشخورها در این 
منطقه کمتر از سه یا چهار کیلومتر است، 
بنابراین خشک شدن یا کم آب شدن یک یا 

دو آبشخور نمی تواند تهدیدی برای حیات 
وحش باشد.« 

او همچنین تاکید کرده است که »در 
خارج از محدوده پارک ملی قطرویه هم 
تعداد زیادی باغ و استخر و منابع آبی وجود 
دارد و اساسا در محدوده ۴۰۰ هزار هکتاری 
منطقه حفاظت شده بهرام گور، جایی نیست 
که فارغ از منابع آبی باشد. همچنین اداره کل 
محیط زیست استان فارس از دو طریق 
انتقال آب با لوله یا استفاده از تانکرهای 
آبرسان، کار انتقال آب از منابع موقت به 
منابع دائمی را انجام می دهد و همواره تلاش 
می کند که آبشخورهای منطقه خالی از آب 
نباشد. این اقدامات در سال های اخیر باعث 
افزایش جمعیت گورخر ایرانی در پارک 
ملی قطرویه و منطقه حفاظت شده بهرام 

گور شده است.«

در شأن نظام ما نیست که مردم برای تامین دارو با مشکل مواجه شوند!
محمدعلی محسنی بندپی، عضو کمیسیون 
بهداشت و درمان مجلس، گفت: آنچه که این روزها 
در جامعه اتفاق می افتد اعتراض مردم نسبت به 
کمبود دارو به ویژه داروی بیماران خاص است. 
در حوزه انتخابیه مردم به صورت جدی نسبت به 
تامین دارو گلایه دارند، عدم همکاری دستگاهی 
و کوتاهی وزارت بهداشت، وزارت اقتصاد، سازمان 
برنامه و بانک مرکزی باعث شده مردم برای تامین 
داروی مورد نیاز خود با مشکلات زیادی روبه رو 
شوند. برای مردم فرقی ندارد که دارو در داخل 
تولید شود یا از خارج وارد گردد بلکه زمانی که 

بیمار از یک داروخانه به داروخانه دیگری می رود 
برایش تامین دارو مهم است.  او ادامه داد: مطالبات 
داروخانه ها از حد خود گذشته است و سازمان های 
بیمه گر همکاری ندارند. تسهیلاتی که قرار بود در 
اختیار صنایع و کارخانه های تولید دارو قرار گیرد 
محقق نشده است. باید با قید فوریت این موضوع 

با دستور شخص رئیس جمهور یا معاون اول دنبال 
شود. تامین دارو و رفع دغدغه تولید کنندگان 

دارو باید با جدیت دنبال شود. در شأن نظام 
ما نیست که مردم برای تامین دارو با 

مشکل مواجه شوند. 


